
  

 
 

 

Referat til skolebestyrelsesmøde 
 
Dato: torsdag 15. august 2024 
Tidspunkt: kl. 17:30-20:30  

Deltagere Marianne, Marie, Vanne, Monica, Natascha, Anne Katrine, Rikke, Maria, David, Nina, 
Jessie, Heino og Bente 

Fraværende Bettina og Mai 

Forberedelse Tjekke datoer for kommende møder  
Læs beretningen 
Gennemse feriekalendere 

Mødeleder Marianne 

Referent Monica 
17:30-17:40 Velkommen til et nyt skoleår 

Medlemmer af bestyrelsen præsenteres 
17:40-17:45 Godkendelse af dagsorden / Monica (Beslutning) 

Tilføjet punkter under evt. 
17:45-17:55 Nyt fra ledelsen / (Orientering)  

Der er nu 125 elever i almen ved opstart. Da vi nu er flere elever, er vores tildeling ste-
get og vi har ansat en ekstra lærer. 
I frikvartererne er udearealerne blevet opdelt, så det bliver mere trygt for eleverne i 0. 
klasse. De har fået deres eget areal mellem fo’en og kantineblokken.  
 
Der var en dialog om princippet om klassedannelse og brobygning til Bjørnehøj 
 
I Skolehuset er der kommet 5 nye skolestartere.  
 
Den 13. september er skolen lukket, så personalet kan tage på kursus i co-teaching. Der 
er derfor en dobbelt skoledag til RamFestival. 
 
Meget af undervisningen foregår nu på tavle, med bøger samt i bevægelse og ikke så 
meget på Chromebooks. Det er derfor besluttet at eleverne ikke længere får udleveret 
egen Chromebook i 3. klasse, men at lærerne kan booke sig ind på et klassesæt, når 
Chromebooks skal bruges i undervisningen, på samme måde som i indskolingen. De ud-
leverede Chromebooks i 4, 5 og 6. klasse samles ind. Der skal kigges på de elever, som 
har læse/skrivevanskeligheder ift. brug af digitale hjælpemidler. 
 
Der var en dialog om brug af Chromebooks og andre teknologier, bla. robotteknologi. Vi 
har et samarbejde med Pædagogisk LæringsCenter (PLC) på Nordstjerneskolen, hvor vi 
kan bestille forløb mm. 

17:55-18:05 Nyt fra personalegruppen / (Orientering)  
Nina: Der har været en stille og rolig opstart. Der vil være et korforløb i år. 
Bente og Heino: der er lidt under 100 børn i fo’en. Lige inden sommerferie blev der af-
holdt fodboldcup, det var en rigtig god måde at lære elever fra andre skoler at kende. 
Vi var på ”Vilde Vulkaner” i sommerferien og der er købt billetter til næste år. Der har 
været et godt arbejde med Vejby om personale og mad.  

18:05-18:15 Ferieplan 2025-2026 og 2026-2027 / Marianne og Marie (Beslutning) 
Der er vedhæftet en ferieplan for de kommende to skoleår, der er høringsfrist 9. sep-
tember.  
Der er ingen bemærkninger til ferieplanerne, Monica sender høringssvar 



  

 
 

18:15-18:30 Mødedatoer for skoleåret 2024-2025 / Monica (Beslutning) 
Oplæg til datoer: 
Mandag d. 23. september 
Tirsdag d. 19. november 
Mandag d. 13. januar 
Torsdag d. 27. februar 
Onsdag d. 23. april 
Torsdag d. 19. juni 
Marianne sender mødeindkaldelser til alle. 

18:30-18:45 Beretning / Monica (Beslutning) 
Der er vedhæftet et udkast til beretning. Det gennemgås på mødet, så beretningen kan 
udsendes efterfølgende. 
Beretningen godkendes med få bemærkninger. 

18:45-19:15 MAD 
19:15-19:30 Konstituering af bestyrelsen / Monica (Beslutning) 

Der skal vælges en formand og næstformand blandt forældrerepræsentanterne 
Forældrerepræsentanter – Natascha, Rikke, Anne Katrine, Monica og Vanne 
Forældresuppleanter – David og Maria 
 
Ny formand: Monica 
Næstformand: Anne Katrine 
 

19:30-19:40 Status på økonomi / Marie og Marianne (Orientering) 
Der er fra politikere og administration opfordret til, at vi bruger de midler, der bliver til-
delt. Vi har derfor i budgettet ikke en buffer, som vi har haft tidligere. 
 
På almenområdet er der en forventning om et overskud på 47.389 kr.   
Et af de områder, der adskiller sig markant fra det budgetterede og vores forventede 
forbrug er Enkeltintegration. Vi forventer at bruge 400.160 kr., men vi får tildelt 
166.512 kr. Der er ingen tvivl om, at puljen er alt for lille og vi vil gerne med vores bud-
get også vise, at dette arbejde er rigtig vigtigt og at det forbruger meget af vores bud-
get.  
 
FO-ens budget er steget, da der er flere børn. Den fritidspædagogisk pulje er brugt på 
ekstra vikarer i sommerferien. 
 
Skolehuset forventer et overskud på 13.772 kr.  
 
Der er et ønske fra bestyrelsen om at økonomien ligger med som bilag til referatet. 

19:40-20:10 Udviklingsprojekt for Ramløse Skole / Marianne og Marie (Orientering) 
Ledelsen fortæller om et spændende udviklingsprojekt for Ramløse Skole 
Børnegruppen for almen skolen har ændret sig og den skal rumme flere. Hvordan kan vi 
være med til at møde børnene, så vi kan skabe en hverdag, hvor alle bliver mødt? 
Mellemrummet er et nyt tiltag, som fysisk ligger i RAM-huset. I øjeblikket er det Mira og 
Annie, der står for Mellemrummet 8:45-11:45 hver dag. 
Mellemrummet skal være en flydende del af vores skole, det skal ikke være med til at 
trække børn ud af klasserne. Der vil være fokus på at børnene trives både fagligt og so-
cialt. 
Mette (PPR-psykolog) er med på sidelinjen, så vi kan få børnene til at synes det er fedt 
at gå i skole. 



  

 
 

Vi starter Mellemrummet op for egne midler. Der er planer om et pilotprojekt, hvor der 
ønskes supervision af klasserne, så vi kan bruge vores fælles kompetencer og øge vores 
faglighed. Hvordan kan man skabe de bedste læringsmiljøer? 
Alle skal trives på Ramløse Skole, for ellers er det ikke det rigtige skoletilbud.  

20:10-20:30 Evt.  
Sammen om skolen 11. november, hvem kan deltage 
Marianne følger op på kalenderinvitation og sender til dem, der mangler.  
 
Udviklingssamtale med administrationen i november, hvem kan deltage? 
Anne Katrine og Monica deltager for forældrene. 
 
Skolepatrulje 
Vi havde en snak om færdsel omkring skolen. Både forældre og RAM-hus skal mindes 
om reglerne ved p-plads (nogle kører over spærrelinjer, mod ensretning osv.) og at ele-
verne forstår at det er et stort ansvar at stå skolepatrulje.  
I forhold til fodgængerfeltet på Frederiksværksvej aftaler vi at bruge TipGribskov og 
”Mit Ramløse”, da mange biler ikke stopper ved fodgængerfeltet.  
 
Klasselokaler i indskolingen og indgange  
Det kan virke voldsomt, når man som ny 0. klasse skal dele indgang med større elever. 
Der bliver taget en beslutning i indskolingen om adgangsveje og det bliver meldt ud til 
elever og forældre.  
Der har i mellemtrinet været en snak med eleverne om hvordan man kommer ind i 
blokken. 
  
Arbejdshæfter:  
Skal man binde arbejdshæfter ind eller bliver der købt arbejdshæfter ind som børnene 
kan skrive i? Der er i år købt arbejdshæfter og det vil blive meldt ud af klassens lærere 
hvilke bøger, der kan skrives i.  
 
Løbehjulstativ: 
Kunne der i elevrådet være en snak om hvordan og hvor man parkere løbehjul? 
 
Svømning:  
Svømning er aflyst og der er kristendom på skemaet indtil videre. Vi har ikke kunne få 
svar på hvornår svømmehallen åbner. 
 
Mødelængde: 
Kan vi gøre møderne kortere? Det bliver besluttet at Natasha tager referat mens vi spi-
ser. 
 
Ny i bestyrelsen: 
Monica beder forvaltningen om at facilitere et møde om skolebestyrelsesarbejdet, evt 
med Skole og Forældre. 
 

 

Kommende møder 

Dato Ordstyrer Referent Punkter 

23/9   Rundtur på skolen 

23/9   Årshjul 



  

 
 

   Handleplaner for forskellige episoder (Marianne undersø-
ger omfang inden vi sætter den på dagsordenen) 

   Arbejdsweekend (Marie skal undersøge noget med kon-
trakter) 

   Brobygnig 

    

    

    

 


